
BENVINGUDA DEL COPRESIDENT GUILLEM LLORENS A L’ASSEMBLEA DE LA 

FEDERACIÓ DE COOPERATIVES DE TREBALL DE CATALUNYA 

27.11.2020 

 

Molt bon dia a totes 

 

Potser no és habitual començar un acte com aquest amb música, però 

estarem d’acord que ja queda poc d’habitual en aquest any 2020. A més, 

les cooperatives sempre hem estat més de reinventar-nos que no pas de 

resignar-nos...  

 

No s’apaguen les estreles de Xavi Sarrià. Varis motius... La melodia és 

bonica, la lletra és potent i crec que ens defineix molt bé...  

És la cançó que posa punt i final a la pel·lícula La mort d’en Guillem. La 

majoria sabeu que en Guillem Agulló era un jove valencià antifeixista i 

antiracista que fou assassinat uns 30 anys enrere.    

No és només perquè els valors cooperatius estiguin tenyits de feminisme 

i en conseqüència d’antifeixisme. No és només perquè al cooperativisme 

ens agradi obrir les portes i compartir, sense que ens trepitgin. Avui és, 

sobre tot, perquè la pel·lícula està produïda per una cooperativa del 

nostre Consell Rector. Batabat, grup Som, és part principal de l’èxit de 

l’emissió en simultani per primera vegada d’una pel·lícula a la televisió 

catalana, valenciana i balear que veieren 650.000 persones. 



Com a Federació vam decidir encapçalar diversos espais representatius 

del cooperativisme i de l’Economia Social, ens toca ocupar gran part del 

temps en aquestes tasques, però hem de fer referència a la dita... “enlloc 

com a casa”.  

Dues assemblees enrere escollíem els membres de l’actual Consell Rector, 

i ens hem convertit en un espai de govern divers, amb una veu plural i on 

les confiances es consoliden. 

En una situació de grandíssima complexitat com la que encara estem 

vivint, on són moltes les preocupacions i els sobreesforços de les 

cooperativistes en cada un dels nostres projectes, som al meu entendre 

sense dubte, l’organització de referència, la que més aporta i la que estira 

de l’economia social i solidària. Posant el potencial heretat a disposició del 

suport mutu i apostant per ampliar aquesta referencialitat des del treball 

de totes, en la mesura que ens és possible, des d’una manera sincera de 

relacionar-nos, des de la  generositat i des de la voluntat inequívoca de 

transformar el sistema socioeconòmic i les desigualtats que el sostenen.  

 

És per això, que en un any d’enorme desgast, la Gemma i jo, com a 

presidències de la Federació volem agrair l’esforç de totes, però 

especialment el de les persones que segueixen formant part d’aquest 

Consell Rector i a les seves cooperatives electes, per cedir calor, esforç i 

seny al bé comú, mentre que és imprescindible que segueixin aportant 

molta energia en els grans projectes que estan duen a terme.  



Parlàvem de Batabat, Som i Clade, Marc. Valentín, Sònia, Carme, Raimon 

gràcies per aquesta permanent de luxe acompanyats de l’Elena i en Xavi. 

Gràcies a Col·lectiu Ronda, Grup Ecos, a Actua i a la Coop57. Gràcies a la 

multiplicació d’en Jaume i l’Ivan, potes fonamentals i feina impagable, i 

disculpeu Tàndem i la Ciutat Invisible que us estirem tant. Luis Carlos, 

Esther, Ferran, Nino, Anna, Artur, Joan Ramon... TUS, Suara, Els Caus, 

Doble Via, l’Esguard, TEB, Gramagraf... i permeteu-nos que enviem un fort 

agraïment a les companyes de Delta i de SePrA, on sovint les coses són 

una mica menys fàcils pel nostre compromís amb la Federació. No ens 

oblidem d’aquelles cooperatives on la necessitat de prioritzar ha fet que 

us hagueu d’allunyar una mica.  

 

Seguim mantenint la proposta centrada en ampliar l’abast del 

cooperativisme a la societat i en esdevenir una organització més 

participativa i de referència en l’entorn de l’Economia Social i Solidària. 

Passa rere passa anem caminant. Creiem que ho estem fent amb bons 

resultats i visibles.   

 

L’any 2020 l’han dibuixat amb moltes corbes. Hem procurat conèixer la 

situació i necessitats de les nostres federades i oferir respostes per 

suavitzar-les tant com ens ha estat possible. També en altres espais de 

gran calat com el Fons d’Emergència on vam sumar molt per engegar. 



Moltes hores que no podem deixar d’agrair al nostre equip professional, 

part imprescindible de tot el que fem.   

 

Gràcies per acabar a les persones de les organitzacions i de les 

administracions amb qui compartim camí en aquesta voluntat de que els 

valors cooperatius i l’ESS siguin referencials en l’única manera sostenible 

d’entendre la vida i les relacions humanes.     

 

Per desgràcia, un any més, no podem oblidar que hi ha catalanes 

empresonades, encausades i exiliades mentre que entitats defensores 

dels drets humans d’arreu en demanen la llibertat.  

Gràcies a l’honorable vicepresident de la Generalitat Pere Aragonés que 

clourà l’acte.  

Josep Vidal, director general de cooperatives de la Generalitat de 

Catalunya, gràcies per acompanyar-nos, ara i en tants moments durant 

l’any.  

 

Companyes de les cooperatives de treball de Catalunya, gràcies per la gota 

que suposa la feina diària de cada una i per la vostra presència. 

 

Benvingudes a l’assemblea de la Federació de Cooperatives de Treball de 

Catalunya. 


